

TRANSPORTATION SECURITY CLEARANCES
SPECIAL PROGRAM FOR TRANSPORTERS OF EXPLOSIVES INTO
THE UNITED STATES

1. DO YOU NEED A TRANSPORTATION SECURITY CLEARANCE?

Recent U.S. legislation requires that Canadian truckers who transport explosives into the U.S. apply for a Transportation Security Clearance. Arrangements have been made between Transport Canada and the U.S. Security Transportation Administration to facilitate this process for Canadian truckers.

If you think you require a Transportation Security Clearance, you should first contact Natural Resources Canada (NRCan) at (613) 995-8415 during normal business hours and (613) 995-9667 after hours to inquire whether you qualify.

2. APPLYING FOR A TRANSPORTATION SECURITY CLEARANCE?

So you need to apply for a Transportation Security Clearance? Here are a few simple steps to follow to complete your application.

- First, obtain a copy of the Application for Transportation Security Clearance from Transport Canada's Web site at <http://www.tc.gc.ca/pdf/25-0356.pdf>
- Complete the entire form, every question must be answered.
- Contact one of the Transport Canada Service Centres identified below to schedule an appointment. Inform the staff that this application is under the special program for transporters of explosives into the United States. You may also present yourself at Canada's major airports who have offered to assist in processing your application.
- In addition to completing your application form, you will need to bring with you the required identification documents. These include your original Birth Certificate and your Passport, if any. If you are a naturalized Canadian citizen, you must provide your Certificate of Canadian Citizenship as well. If you are a landed immigrant, your original Record of Landing (Form IMM 1000) and Permanent Resident Card are required.

- At your appointment, your fingerprints will be taken and the identification documents you have brought with you will be scanned along with the application form. All documents will be returned at that time.
- You will be contacted by mail with your results. You will not be issued any other documentation. Your name will be added to a list that will be provided to U.S. officials.

If you want to find out more about Transportation Security Clearances, visit the Transport Canada website at <http://www.tc.gc.ca/vigilance/sep/menu.htm> .

If you have special concerns about your application, you can contact Transport Canada by telephone at 1-613-990-5532 or by email at SecurityScreeningRequests/Information@tc.gc.ca

3. AFTER YOU HAVE BEEN GRANTED A TRANSPORTATION SECURITY CLEARANCE

Once you've obtained your clearance, here are a few tips to make your journey smoother.

- Once you have been granted a Transportation Security Clearance, Transport Canada will so inform the U.S. Transportation Security Administration and the U.S. Customs Service to facilitate your dealings with the U.S. authorities at the border point.
- The Canada Customs and Revenue Agency will also ensure that its staff at the Canada/U.S. border are aware of these special arrangements and may assist you on site.
- If you need additional assistance at the border outside normal working hours, you can request the US Customs to call the Canada Customs – Traveler Reporting Center at 1 888-226-7277, to help verify your valid Transportation Security Clearance.

Here is a list of Transport Canada Service Centres across the country that you may contact for more information.

TRANSPORT CANADA SERVICE CENTRES

DORVAL, QC

Room 1A

700 Leigh Capreol

Contact – André Sauv  (514) 633-3807

MONCTON, NB

95 Foundry St.

4th Floor, Room 420

Contact - Bonnie Landry (506) 851-7570

OTTAWA, ON

Place de Ville

Room 1333

Tower “C”

330 Sparks St.

Contact - Peter Smith (613)990-5532

VANCOUVER, BC

800 Burrard St.

Suite 1090

POC - Phil Harden (604) 666-4528 or (604) 666-4733

WINNIPEG, AB

344 Edmonton St

3rd Floor

Contact – Marlene Guiboche (204) 983-2143

AIRPORT CENTRES:

CALGARY INTERNATIONAL AIRPORT ATB
2000 AIRPORT RD NORTH EAST
Contact – Bob Staples (403) 739-1321

EDMONTON INTERNATIONAL AIRPORT
Mezzanine Floor
Room 03-076
Contact – Garry Holland (780) 890-8963

HALIFAX INTERNATIONAL AIRPORT
1 Bell Blvd
Lower Foyer
Contact– Jack Chamberlain (902) 873) 1253

MIRABEL, MONTREAL INTERNATIONAL AIRPORT
2655 rue Commerce A4,
Edifice de l'Administration
Bureau 190
Contact – Robert Belair (450) 476-5457

TORONTO - PEARSON INTERNATIONAL AIRPORT
3015 Convair Dr.
Room 113 B
Contact – Michelle Lowe (426) 776-7270

VANCOUVER INTERNATIONAL AIRPORT AUTHORITY
3880 Grant McConachie Way
4th Fl. Room 4271
Contact – Bal Badyal (604) 276-6177

WINNIPEG AIRPORT AUTHORITY
2000 Wellington Ave
Administration Building
Room 257

AUTORISATIONS DE SÉCURITÉ EN MATIÈRE DE TRANSPORT
PROGRAMME SPÉCIAL À L'INTENTION DES TRANSPORTEURS
D'EXPLOSIFS À DESTINATION DES ÉTATS-UNIS

1. AVEZ-VOUS BESOIN D'UNE AUTORISATION DE SÉCURITÉ?

Une loi récemment adoptée aux États-Unis requiert que les routiers du Canada qui transportent des matières explosives aux États-Unis doivent obtenir une autorisation de sécurité en matière de transport. Des arrangements ont été faits entre Transports Canada et la U.S. Security Transportation Administration pour faciliter ce processus pour les routiers canadiens.

Si vous croyez devoir obtenir une autorisation de sécurité en matière de transport, vous devriez d'abord communiquer avec Ressources naturelles Canada (RNCan) au (613) 995-8415 durant les heures normales d'affaires ou au (613) 995-9667 après heures d'affaires pour savoir si vous êtes admissible.

2. DEMANDE D'AUTORISATION DE SÉCURITÉ EN MATIÈRE DE TRANSPORT

Alors vous devez obtenir une demande d'autorisation de sécurité en matière de transport? Voici quelques étapes simples qui vous aideront à compléter votre demande.

- D'abord, vous devez obtenir un exemplaire du formulaire d'autorisation de sécurité en matière de transport à même le site web de Transports Canada à l'adresse <http://www.tc.gc.ca/pdf/25-0356.pdf>
- Complétez ensuite le formulaire. Il faut répondre à toutes les questions.
- Communiquez avec l'un des Centres de services de Transports Canada nommés ci-dessous pour fixer un rendez-vous. Faites savoir au personnel que la demande a été complétée dans le cadre du programme spécial à l'intention des transporteurs d'explosifs vers les États-Unis. Vous pouvez également vous rendre à l'un des principaux aéroports du Canada qui ont offert d'aider à traiter votre demande.
- En plus de compléter votre formulaire de demande, vous devrez apporter les documents nécessaires à votre identification. Ces documents incluent une copie originale de votre certificat de naissance et de votre passeport s'il y a lieu. Si vous êtes citoyen naturalisé canadien, vous devez fournir également votre certificat de citoyenneté canadienne. Par ailleurs, si vous êtes immigrant reçu, votre fiche d'établissement (formulaire IMM 1000) et de résidence permanente est nécessaire.

- Lors de votre rendez-vous, nous prendrons vos empreintes digitales et les documents confirmant votre identité seront balayés à l'aide d'un lecteur optique, ainsi que le formulaire de demande, après quoi tous les documents vous seront remis.
- Vos résultats vous seront adressés par la poste. Vous ne recevrez aucun autre document. Votre nom sera ajouté à une liste que nous ferons parvenir aux autorités américaines.

Pour en savoir plus au sujet des autorisations de sécurité en matière de transport, veuillez consulter le site web de Transports Canada à l'adresse <http://www.tc.gc.ca/vigilance/sep/menu.htm> .

Si vous avez des préoccupations particulières au sujet de votre demande, vous pouvez les transmettre à Transports Canada au 1-613-990-5532 ou par courriel à SecurityScreeningRequests/Information@tc.gc.ca

3. UNE FOIS QUE VOUS AUREZ OBTENU UNE AUTORISATION DE SÉCURITÉ EN MATIÈRE DE TRANSPORT

Après avoir obtenu votre autorisation de sécurité, voici quelques conseils qui faciliteront votre voyage.

- Une fois que vous aurez obtenu une autorisation de sécurité en matière de transports, Transports Canada avisera la U.S. Transportation Security Administration et le service américain des douanes qui faciliteront vos transactions frontalières avec les autorités américaines.
- L'Agence canadienne des douanes et du revenu verra également à ce que son personnel, aux frontières canado-américaines soit avisé de ces arrangements spéciaux et, si nécessaire, pourront vous aider sur place.
- Si vous avez besoin d'une aide supplémentaire à la frontière en dehors des heures normales d'affaires, vous pouvez demander aux douanes américaines de communiquer avec les douanes canadiennes – Centre d'aide aux voyageurs - au 1-888-226-7277, afin d'aider à vérifier la validité de votre autorisation de sécurité en matière de transport.

Dans les lignes qui suivent, vous trouverez une liste des Centres de services de Transports Canada à l'échelle du pays et auprès de qui vous pouvez obtenir de plus amples renseignements.

CENTRES DE SERVICES DE TRANSPORTS CANADA

DORVAL, QUÉBEC

Pièce 1A

700 Leigh Capreol

Personne-ressource – André Sauvé (514) 633-3807

MONCTON, N.-B.

95, rue Foundry .

4^e étage, Pièce 420

Personne-ressource - Bonnie Landry (506) 851-7570

OTTAWA, ONT.

Place de Ville

Pièce 1333

Tour «4 C »

330, rue Sparks

Personne-ressource - Peter Smith (613)990-5532

VANCOUVER, C.-B.

800, rue Burrard

Pièce 1090

Personne-ressource - Phil Harden (604) 666-4528 ou (604) 666-4733

WINNIPEG, ALB.

344, rue Edmonton

3^e étage

Personne-ressource – Marlene Guiboche (204) 983-2143

CENTRES AÉROPORTUAIRES :

AÉROPORT INTERNATIONAL DE CALGARY ATB
2000, CH. AIRPORT NORD EST
Personne-ressource – Bob Staples (403) 739-1321

AÉROPORT INTERNATIONAL DE EDMONTON
Étage de la Mezzanine
Pièce 03-076
Personne-ressource – Garry Holland (780) 890-8963

AÉROPORT INTERNATIONAL DE HALIFAX
1, boul. Bell
Foyer inférieur
Personne-ressource– Jack Chamberlain (902) 873-1253

AÉROPORT INTERNATIONAL DE MIRABEL, MONTRÉAL
2655, rue Commerce A4,
Édifice de l'Administration
Bureau 190
Personne-ressource – Robert Belair (450) 476-5457

TORONTO – AÉROPORT INTERNATIONAL PEARSON
3015, prom. Convair
Pièce 113 B
Personne-ressource – Michelle Lowe (426) 776-7270

ADMINISTRATION DE L'AÉROPORT INTERNATIONAL DE VANCOUVER
3880, ch. Grant McConachie
4^e étage, Pièce 4271
Personne-ressource – Bal Badyal (604) 276-6177

ADMINISTRATION DE L'AÉROPORT DE WINNIPEG
2000, ave Wellington
Édifice de l'Administration
Pièce 257
Personne-ressource – Walt Weber (204) 987-9731
Contact – Walt Weber (204) 987-9731